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VLKANEČ PŘIBYSLAVICE KOZOHLODY

ZPRÁVY Z OBCE

VEŘEJNÁ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
Zasedání zastupitelstva obce se budou konat v roce 2022  
poslední středu v měsíci od 18 hodin, po dobu protiepide-
mických opatření ve Vlkanči v budově OÚ.
V případě, že je třeba řešit neodkladnou záležitost, svolá 
starosta zasedání mimořádné. Pokud daný měsíc nejsou 
žádné body k řešení, může starosta zasedání zastupitel-
stva odvolat.

ROZPIS LEDEN – KVĚTEN 2022:

26. ledna 2022
23. února 2022

30. března 2022
27. dubna 2022
25. května 2022

SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,
dovolte, abych Vám popřál v prvním čísle zpravodaje v novém roce pevné zdraví, spokojenost v pracovním i soukromém  
životě a jen samé pozitivní zprávy. Sami vidíte, jak se vyvíjí situace na trhu s energiemi, jak do našich životů zasahuje zvyšující  
se inflace a kroky ČNB v boji s touto inflací. Neustále naše životy také ovlivňují další omezení v nových vlnách onemocnění 
covidu-19. Doufám společně s Vámi, že rok 2022 bude konečně lepší než dva předchozí roky.

ZPRÁVY Z OBCE

V loni v tuto dobu jsem psal o novém zákoně o odpadech,  
o cestě přechodu odpadového hospodářství v takzvané obě-
hové hospodářství, o recyklačních cílech, o zpřísnění poplat-
kového systému či zákazu skládkování do roku 2030. Dnes 
bych chtěl na tuto problematiku navázat.
Na jaře roku 2021 byla vydaná prováděcí vyhláška k tomuto 
zákonu. Proto zastupitelstvo obce schválilo nové Obecně  
závazné vyhlášky k tomuto tématu. První Obecně závazná 

vyhláška je o stanovení systému odpadového hospodářství, 
kde je popsán systém soustřeďování komunálního odpadu, 
tříděného odpadu, o nakládání s výrobky s ukončenou život-
ností, o nakládání se stavebním a demoličním odpadem, atd. 
Celé znění vyhlášky je na stránkách obce a k nahlédnutí na 
obecním úřadě. Druhá Obecně závazná vyhláška o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, která 
stanoví sazbu poplatku, osvobození od poplatku, o navýšení

Zrekonstruované chodníkyNové domy v Přibyslavicích
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poplatku a další. Opět - celé znění vyhlášky je na stránkách 
obce a k nahlédnutí na obecním úřadě. Tyto vyhlášky byly 
konzultovány s ministerstvem vnitra a upraveny tak, aby  
vyhovovaly všem ostatním právním předpisům. Mikroregion 
Čáslavsko z. s. spolu s obcemi a firmou AVE spolupracují  
na variantě zpoplatnění skutečně odvezeného odpadu.  
A to buď podle váhy, nebo podle objemu, kde každá popel-
nice bude mít svůj QR kód, obsluha svozového automobilu 
po načtení kódů uloží informace k příslušné nemovitosti.  
Podle těchto informací – váha nebo objem – se bude platit  
za skutečně odvezené množství komunálního odpadu. Toto 
řešení nás bude neustále nutit třídit, abychom zbytečně  
neplatili za odpad, který patří do nádob na separovaný  
odpad. Doufejme, že se na některou variantu podaří dosáh-
nout do konce tohoto roku a naše obec se bude moci připojit 
k novému systému. V loňském roce jsme také do každé obce 
umístili kontejnery na plechovky a drobný kovový odpad, 
budeme jednat se svozovou firmou o umístění dalších kon-
tejnerů na tříděný odpad. Proto Vás jako každý rok žádám  
o důkladnou separaci komunálního odpadu. Nemohu nepři-
pomenout, že občané našich obcí mají bezplatné uložení 
nebezpečného odpadu, kovů, objemných odpadu ve sběr-
ném dvoře v Golčově Jeníkově a v případě uložení zeleného 
odpadu i v kompostárně ve stejné obci.

Svoz odpadu
Svoz komunálního odpadu (popelnic) je zajišťován v období 
od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2022 vždy každou lichou středu.  
Svoz bio odpadu (hnědých popelnic) je zajišťován v období 
od 1. 4. 2022 do 30. 11. 2022 vždy každou sudou středu.  
Svoz nebezpečného odpadu proběhne dne 12. července 
2022 od 7.00 hodin ve všech třech našich obcích. Upozorňu-
jeme občany, že nebudou v rámci svozu nebezpečného  
odpadu přijímány pneumatiky. Občané je musí likvidovat  
individuálně v místech zpětného odběru. Další informace 
najdete na stránkách obce, ve vývěskách i na OÚ. Občané 
mohou odpad umístit před svými nemovitostmi.

Vodné a stočné
V roce 2021 bude VHS Kutná Hora účtovat pro naše obce 
vodné za 1m3 ve výši 51,86 Kč bez DPH, tj. 57,05 s DPH 10%  
a stočné za 1m3 ve výši 42,69 bez PDH, tj. 46,96 s DPH 10%, 
celkem za vodné a stočné 104,01 Kč s DPH.

Poplatky
Obecní úřad ve Vlkanči upozorňuje občany, že probíhá vybí-

rání poplatků za odvoz komunálního odpadu (popelnic). 
Sazba poplatků pro občany s trvalým pobytem byla zvýšena 
o 200,- Kč z původních 500,- Kč na 700,- Kč/osobu. Sazba  
poplatku pro fyzickou osobu, která má ve vlastnictví stavbu 
určenou nebo sloužící k individuální rekreaci, ve které není 
hlášena k trvalému pobytu žádná fyzická osoba, činí nově 
700,- Kč/objekt.
Dále se na OÚ vybírají poplatky ze psů. Za jednoho psa je 
stanoven poplatek ve výši 100,- Kč/rok, za druhého a každé-
ho dalšího psa poplatek ve výši 200,- Kč/rok.
Poplatky jsou splatné do 31. 3. 2022

Multifunkční hřiště
Na konci listopadu bylo dokončeno multifunkční hřiště.  
Po dodání všech nezbytných osvědčení a revizí byla podána 
žádost o kolaudaci na Městský úřad v Čáslavi. Koloudace pro-
běhla 28. 12. 2021. V současné době probíhají finální úpravy 
provozního řádu. Po vyjádření ministerstva pro místní rozvoj, 
které poskytlo dotaci, bude hřiště uvedeno do provozu.  
Firma, která hřiště budovala, na jaře ještě překontroluje  
stávající stav hřiště a obnoví terénní úpravy, neboť došlo  
k sesednutí navezené zeminy.

Nové hřiště

Chodníky
Ve stejném termínu došlo k dokončení prací na výstavbě  
a rekonstrukci chodníku podél silnice ve Vlkanči. Počasí bo-
hužel neumožnilo řádné dokončení terénních úprav podél 
chodníků. Po dohodě s firmou, která prováděla výstavbu  
a rekonstrukci, budou terénní úpravy obnoveny a dokončeny, 
jakmile to meteorologická situace umožní, neboť i zde došlo 
k sesednutí navezené zeminy. Poté ještě bude proveden 
osev travou. V současné době ještě nemáme všechna vyjád-
ření dotčených orgánů, abychom mohli požádat o kolaudaci.

Tříkrálová sbírka
V sobotu 8. ledna 2022 proběhla ve Vlkanči a v Kozohlodech, 
v neděli 9. ledna 2022 pak v Přibyslavicích Tříkrálová sbírka 
ve prospěch Oblastní charity Kutná Hora. Ve Vlkanči bylo vy-
bráno 15 490 Kč, v Kozohlodech 5 751 Kč a v Přibyslavicích  
3 665 Kč. Celkem za naše obce 24 906 Kč. Vybrané finanční 
prostředky budou použity pro terénní služby pro rodiny  
s dětmi, na dobrovolnické programy v nemocnicích, zaříze-
ních sociálních služeb a střediscích charity.

Josef Klaus,  
starosta
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USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
Zápis ze 14. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 29. 9. 2021 ve Vlkanči.
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Altmann Josef, Nováková Martina, Cempírková Jaroslava, Kořínek Luboš, 
Vágner Václav, Semrádová Bohumila. 
Omluvení zastupitelé: Špalek Vincent
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava 
Ověřovatelé zápisu: Nováková Martina, Kořínek Luboš
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce ukládá:
- Vyvěsit záměr na užívání pozemků. Termín do 31. 10. 2021. Zodpovídá starosta.
- Vyvěsit záměr na prodej pozemků č. st. 128 o výměře 42 m2, st. 129 o výměře 23 m2, st. 130 o výměře 28 m2 a pozemek  

p. č. 2/3 o výměře 170 m2, v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč. Termín do 31. 10. 2021. Zodpovídá starosta. 
- Zjistit relevantní informace o pozemcích p. č. 651 a 652 v k. ú. Přibyslavice. Termín do 8. 10. 2021. Zodpovídá starosta.

Zápis z 15. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 20. 10. 2021 ve Vlkanči.
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Nováková Martina, Cempírková Jaroslava, 
Kořínek Luboš, Vágner Václav, Semrádová Bohumila. 
Omluvení zastupitelé: 0
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava
Ověřovatelé zápisu: Altmann Josef, Bohumila Semrádová
Přítomní občané: 1 

Zastupitelstvo obce ukládá:
- Uzavřít s paní B. S. kupní smlouvu na prodej zmíněných pozemků. Termín do 30. 11. 2021. Zodpovídá starosta.
- Uzavřít smlouvu o užívání pozemku s TJ Sokol Vlkaneč z. s. Termín do 30. 11. 2021. Zodpovídá starosta.

Zápis z 16. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 16. 11. 2021 ve Vlkanči. 
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Nováková Martina, Cempírková Jaroslava, Kořínek Luboš, 
Vágner Václav, Semrádová Bohumila. 
Omluvení zastupitelé: Altmann Josef 
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava 
Ověřovatelé zápisu: Špalek Vincent, Kořínek Luboš 
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce ukládá:
- Uzavřít s panem S. M. Dodatek ke Smlouvě o nájmu nebytových prostor. Termín do 31. 12. 2021. Zodpovídá starosta.

Zápis ze 17. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 20. 12. 2021 ve Vlkanči. 
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Nováková Martina, Cempírková Jaroslava, 
Kořínek Luboš, Vágner Václav, Semrádová Bohumila.
Omluvení zastupitelé: 0
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava
Ověřovatelé zápisu: Vágner Václav, Novák Oldřich
Přítomní občané: 0

Zastupitelstvo obce ukládá:
- Uzavřít smlouvu o zajišťování a financování dopravní obsluţnosti se Středočeským krajem. Termín do 31. 1. 2022. Zodpoví-

dá starosta.
- Vyvěsit záměr na prodej pozemků č. 777/6 v k. ú. Kozohlody a část pozemku č. p. 638/1 v k. ú. Kozohlody. Termín do 31. 1. 2022. 

Zodpovídá starosta.
- Uzavřít Dodatek č. 15 s firmou AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o. Termín do 31. 1. 2022. Zodpovídá starosta. 
- Uzavřít Dodatek č. 22 s firmou AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o. Termín do 31. 1. 2022. Zodpovídá starosta.
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PROVOZNÍ ŘÁD MULTIFUNKČNÍHO HŘIŠTĚ
Tento provozní řád upravuje pravidla provozu multi-
funčního hřiště s umělým povrchem, které je majet-
kem Obce Vlkaneč.
Každý uživatel hřiště je povinen se s tímto provozním 
řádem seznámit a řídit se jeho ustanoveními.

I.
Podmínky pro užívání multifunkčního hřiště
1. Multifunkční hřiště slouží primárně k zabezpečení 

výuky školní tělesné a sportovní výchovy ZŠ a MŠ 
Vlkaneč a dále tréninkovým účelům sportovního 
oddílů TJ, zájmové tělesné výchově, organizované 
tělovýchovné činnosti skupin dětí, mládeže i širo-
ké veřejnosti. Děti do 6 let musí být v doprovodu 
osoby starší 18 let.

2. Plocha multifunkčního hřiště slouží pouze k pro-
vozování takových sportovních činností, pro kte-
ré je plocha hřiště konstrukčně a stavebně uzpů-
sobena

3. Pro sportovní aktivity na multifunkčním hřišti  
je třeba mít vhodnou obuv – sálovky a vhodné 
sportovní oblečení.

4. Povinností všech návštěvníků je chovat se ohle-
duplně a bezpečně, aby svým chováním a jedná-
ním nezpůsobili sobě ani svému okolí úraz  
či újmu na zdraví a škodu na majetku.

5. Na sportoviště je zakázán vstup se zvířaty. Dále  
je zakázáno kouřit, je zakázána manipulace s ote-
vřeným ohněm, požívání alkoholických nápojů  
a užívání všech druhů omamných látek. Je zaká-
záno nošení ostrých předmětů do prostoru spor-
toviště, je zakázáno odhazování odpadků mimo 
místa k tomu určená.

6. Je přísně zakázáno vylepování plakátů nebo ma-
lování na vybavení hřiště. Dále je je zakázáno pití 
sladkých nápojů typu Coca-Cola, Sprite, odhazo-
vání nedopalků a žvýkaček.

7. Je přísně zakázáno nanášet na plochu nečistoty  
z okolních ploch

8. Vstup na hřiště je povolen pouze vstupní branou. 
Je zakázáno přelézat nebo podlézat ploty, který-
mi je hřiště ohraničeno.

9. Je zakázáno manipulovat se sportovním vybave-
ním – volejbalové a tenisové sloupky, které musí 
být ukotveny v zemních pouzdrech.

10. Je zakázáno lézt na ocelové konstrukce a sítě 
oplocení, nebo je jinak mechanicky úmyslně  
poškozovat.

11. Je zakázán pojezd veškerých dopravních pro-
středků včetně kol, kočárků, tříkolek, koloběžek, 
skateboardů, kolečkových bruslí

12. Vlastník ani správce sportoviště nenese odpověd-
nost za škodu či zcizení soukromých věcí návštěv-
níků sportoviště.

II.
Správa zařízení
1. Při zjištění jakéhokoliv nedostatku nebo závady 

na sportovišti je nutno neprodleně informovat 
správce hřiště p. Václava Práška, tel. č. 606710632.

2. Úmyslně způsobené škody je uživatel povinen 
odstranit na vlastní náklady v době dohodnuté se 
správcem hřiště nebo neprodleně uhradit vyčísle-
nou škodu v hotovosti.

3. Úklid hřiště se provádí výhradně košťaty, včetně 
odstranění sněhové pokrývky. Spadané listí  
a drobné nečistoty je možné odklízet pomocí 
fukaru/vysavače.

4. Při zjištění výtržnictví nebo vandalství v areálu  
informujte: Policii ČR - tel. č. 158.

5.  V případě úrazu nebo zdravotního selhání volej-
te: Lékařskou službu první pomoci - tel. č. 155.

6. Hasiči - tel. č. 150.
7. Záchranný integrovaný systém - tel. č. 112.

III.
Provozní doba
Hřiště je v průběhu školního roku vyhrazeno pro výu-
ku tělesné výchovy a sportovních kroužků ZŠ Vlkaneč 
a to ve dnech:

Pondělí 10 – 15 hodin
Úterý 12 – 15 hodin

Středa 10 – 15 hodin
Čtvrtek 14 – 15 hodin

Pátek 13 – 15 hodin

V období od 1. listopadu do 31. března je hřiště pří-
stupné od 10 hod do 16 hod.
S ohledem na povětrnostní podmínky (sníh, led) lze 
dobu po dohodě změnit.
V období od 1. dubna do 30. října je hřiště přístupné 
od 10 hod do 20 hod.
Po dohodě lze i tuto dobu změnit.

IV.
Sankce
Porušení tohoto řádu bude postihováno podle zákona 
č. 200/1990 Sb. o přestupcích, ve znění pozdějších 
předpisů a zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů.

Hřiště se bude moci využívat od 1. 3. 2022.
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ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA
ZŠ VLKANEČ
Na podzim se konalo několik tradičních akcí, některé jsme museli 
opět odložit z důvodů nepříznivé epidemiologické situace.

Žáci 3., 4. a 5. ročníku byli poučeni o bezpečnosti v silničním provo-
zu. Beseda s policistou Bc. J. Holíkem z Čáslavi se konala 13. 10.  
v rámci vzdělávacího programu dopravní výchova. Žáci pracovali 
samostatně i společně na interaktivní tabuli – řešili různé dopravní 
situace, poznávali dopravní značky. Praktická část dopravní výchovy 
se uskuteční na jaře na dopravním hřišti v Čáslavi.

V měsíci říjnu jsme také zahájili plavecký výcvik v Kutné Hoře. Žáci 
ZŠ i děti z MŠ měli každý týden dvě hodiny od 14. 10. do 16. 12. 
2021.

Poslední říjnový den byl věnován projektu Halloween. V úterý  
26. 10. jsme dopoledne vyřezávali dýně. Dýněmi, lampiony i straši-
delnými bytostmi jsme vyzdobili zahradu před školou. Večer 31. říj-
na jsme se společně báli na „Halloweenské cestě“. Letos jsme opět 
pro všechny přichystali strašidelnou cestu okolo Vlkanče, kde  
na nás čekala různá strašidla, lampiony, strašidelná světýlka a pa-
vouci se svými sítěmi. Všem malým i velkým se na stezce líbilo. Všich-
ni si s sebou přinesli také různá světýlka, ať už lampióny nebo  
vyřezávané dýně. Na úvod jsme si poslechli několik strašidelných 
básniček a pak jsme si společně zazpívali. Celý týden nám před ško-
lou svítily dýně, které si děti samy vyrobily.

V neděli 28. 11. jsme přivítali adventní čas rozsvícením vánočního 
stromu na návsi. Žáci ze ZŠ si připravili pásmo koled vztahujících  
se k adventu. Vystoupení se všem líbilo. Děti byly oblečené v dobo-
vých kostýmech a dávaly Ježíškovi své dary. Vidět bylo např. švadle-
nu, pekařku, řezníka, kominíka, ševce, lampaře …. a na závěr přišli  
i Tři králové. Všichni jsme si společně zazpívali krásné vánoční kole-
dy. Stromeček slavnostně zářil a čas adventu nastal.

V pondělí 6. 12. nás navštívili „Mikuláš, čert a anděl“. Tentokrát přišel 
Mikuláš s čertem a andělem ke stromečku na návsi. Všechny děti  
za svou píli a svědomitost dostaly svou „mikulášskou nadílku“. Ni-
kdo se nebál a všichni měli radost, že na ně Mikuláš a čert nezapo-
mněli. Děti kromě sladké odměny byly také načerněny pekelnými 
sazemi a ve třídě pak na každého čekal pytel uhlí! Správná nadílka 

se vším všudy. Děkujeme rodičům, kteří se o to zasloužili a nadílku 
dětem připravili. Dík patří i p. Vágnerovi za sponzorský dar pro 
všechny děti v MŠ i v ZŠ.

V ZŠ jsme se rozloučili se starým rokem ve středu 22. 12. školní  
besídkou s připomenutím vánočních zvyků. Pouštěli jsme lodičky, 
házeli botou, rozkrajovali jablíčko…a zpívali koledy. Pod stromeč-
kem našli všichni dárek od svých kamarádů a radost a smích zněl 
celou školou.

Na dobu Vánoc žáci připravili také přání pro všechny občany Vlkan-
če a vyvěsili je na plot okolo školy. Při zimní procházce si tak mohl 
každý přání prohlédnout a přečíst.

Začátkem listopadu byly zřízeny facebookové stránky Základní ško-
la Vlkaneč, kde se můžete podívat na fotografie z různých školních 
akcí, na výrobky žáků z hodin výtvarné výchovy a z činnosti dětí  
ve školní družině, na výzdobu školy a jejího okolí…

Na začátku nového roku 2022 bych chtěla popřát nám všem hodně 
štěstí, zdraví, úspěchů a vzájemného porozumění. Ať nás celým  
novým rokem provází radost a smích našich dětí!

Mikulášská nadílka v ZŠ

ŠKOLNÍ DRUŽINA
Školní družinu v letošním školním roce navštěvuje 18 dětí. Teplé  
a slunečné počasí v září přímo lákalo k vycházkám, pohybovým 
hrám v přírodě nebo na hřišti. Pohyb je totiž tím nejlepším aktivním 
odpočinkem. Věnujeme se také oddechovým, rekreačním a vzdělá-
vacím činnostem. Za nepříznivého počasí rádi hrajeme společné 
hry, didaktické hry, soutěžíme nebo rádi luštíme křížovky a různé kvízy.

Podzim hýřil všemi barvami a také výtvarné práce dětí ve ŠD zářily 
barevností a nápaditostí. Děti vyráběly zvířátka z přírodnin, strašáky 
z lahví a také si každý vyrobil strašidelnou masku, se kterou potom 
prošel strašidelnou stezku.

V listopadu jsme si připomněli svátek svatého Martina. Po seznáme-
ní s legendou, pranostikami a symboly tohoto dne, jsme se pustili 
do výroby bílých koňů, podkov a papírových vloček. I když Martin 
na bílém koni nepřijel, vedle školy jsme vystavili našeho Martina na 
koni, kterého jsme si společně vyrobili.

Vánoce nám utekly jako voda, my se ale na chvíli vrátíme v čase. Co 
jsme v družině dělali v období adventu? Celý advent jsme si povída-
li o vánočních zvycích, tradicích a děti se věnovaly vyrábění s vánoč-
ní tematikou. Při práci jsme si společně zazpívali vánoční koledy. 
Každý si vyrobil nějaký dárek pro své blízké, svíce, lucernu, anděla, 

rybičku z CD, prostírání a jiné hezké dárky. Některé si děti odnášely 
domů, ostatní pak vyzdobily školní družinu. Došlo i na zdobení stro-
mečku a Ježíšek usoudil, že si děti nějakou vánoční nadílku zaslouží. 

Školní družina, Svátek sv. Martina
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Před Vánoci nás všechny obdaroval několika deskovými hrami  
a stavebnicemi. Děti měly obrovskou radost.

Po Vánocích jsme si připomněli „Tři krále“, každý si vyrobil králov-
skou korunu s obrázky Kašpara, Baltazara a Melichara. Nezapomně-

li jsme ani na seniory z Vlkanče, kterým jsme donesli vyrobená  
novoroční přání - štěstí a zdraví pro všechny

Irena Kratochvílová,  
vychovatelka ŠD

MATEŘSKÁ ŠKOLA 
Podzim v naší školce byl znovu kouzelný. Děti tvořily s jejich oblíbe-
nými materiály, využívaly hodně přírodnin (kaštany, lupínky), učily 
se nové básničky, písničky.

Četli jsme si příběhy o podzimu, povídali si o tom, co se na podzim 
dělá a co se děje s přírodou. Děti to velice zajímalo a tvořily hodně 
věcí na toto téma.

Svatý Martin na bílém koni k nám nepřijel, a tak si ho děti alespoň 
výtvarně ztvárnily. Vyrobily si bílého koně s využitím různých vý-
tvarných technik. Sníh nám s malým zpožděním přeci jen napadl. 
Vytáhli jsme rychle boby a pořádně si velkou sněhovou nadílku  
užili.

Před Vánoci byla pro děti a rodiče připravena u školky „Vánoční  
stezka tzv. Plotovka.“ Děti mohly plnit vánoční úkoly a za správné 
splnění na ně čekala odměna. Děkujeme všem, kteří se do naší hry 
zapojili.

Dne 6. 12. 2021 nás ve školce navštívili Mikuláš, čert a anděl. Společ-
ně jsme jim zazpívali a děti přednesly své básničky. Mikuláš  
je odměnil pamlsky a čert přidal pytel s uhlím.

Po Mikuláši si děti ozdobily vánoční stromeček a potom už jsme 
společně čekali, jestli se pod ním objeví nějaký dáreček.

15. 12. 2021 jsme měli vánoční besídku, na kterou rodiče připravili  
i občerstvení. Ten den se nesl v duchu vánočních přání, radosti,  
očekávání a dárečků, kterých bylo opravdu hodně. Společně jsme  
si zazpívali vánoční koledy a popřáli si hezké Vánoce.

Mateřská škola má také facebookové stránky Mateřská škola  
Vlkaneč, kde jsou fotografie z různých činností dětí, z akcí MŠ,  
výrobků a výkresů dětí…

Olga Jonášová, Lucie Bernatová, učitelky MŠ

Vánoční nadílka v MŠ

SBOR PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI

Milí občané, jsou za námi  
nejkrásnější svátky roku a jsme  

opět na počátku nového roku 2022.
Za uplynulé tři měsíce jsme  
písemně i osobně blahopřáli  
našim občanům, kteří oslavili  

svá životního jubilea.
Všem jubilantům a Vám všem  

ostatním přeji do nového roku pevné 
zdraví, štěstí, úspěch a pohodu  
v osobním i pracovním životě.

V neděli 14. listopadu 2021 na OÚ ve Vlkanči slavnostně přivítali 
nové občánky starosta OÚ p. Josef Klaus a členky SPOZu. Malé  
slavnosti se zúčastnili rodiče a jejich děti. S krátkým programem  
vystoupila děvčata ze ZŠ. Mezi nás jsme přivítali Jiřího Kociána,  
Elišku Šimerkovou, Bohdana Panzo, Adinu Hanzlíkovou a Ellu  
Jirákovou. Barbora Brandejská a Eliška Horová se nemohly slavnosti 
zúčastnit. Všem dětem a jejich rodičům přejeme hodně štěstí,  
zdraví a radosti!
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TJ-SOKOL VLKANEČ 
Vážení čtenáři,
po čtvrt roce Vás opět zdravím při čtení 
zpravodaje. Tentokrát se nevrátím o tři 
měsíce nazpět, ale do doby, kdy se zrodi-
la myšlenka založit náš spolek. Díky  
nápadu „tří statečných“ slaví tělovýcho-
va v letošním roce 40 let své existence.

Pojďme se spolu podívat na úplný začátek. 
Oslovila jsem V. Práška, J. Semráda a S. Sola-
ře, kteří jsou v kronice uvedeni jako ti, kteří 
vše začali. Položila jsem jim několik otázek, 
které se vztahují právě k vzniku spolku.  
Informací byla spousta, není možné použít 
jejich doslovné vyjádření. Přináším tedy  
takový souhrn vyřčeného.

1. V první otázce jsem se ptala, zda se dá 
určit, kdo jako první řekl, aby se založila 
TJ a požádala jsem je, aby na tento oka-
mžik zavzpomínali.
Ten den se vrátil z Bratčic z fotbalového 
utkání V. Prášek a sedl si ke stolu k S. Solařovi 
a J. Semrádovi. Ptali se ho na zápas a přišla 
jim škoda, že se ve Vlkanči konají občas  
fotbalové zápasy, že je vždy docela dost  
zájemců, ale organizovaně se nic nekoná. 
Tak jim pan Prášek z hecu řekl, proč to ne-
zkusit změnit. Otevřela se dlouhá debata, 
zvažovalo se pro a proti, ale nakonec se do-
hodli, že začnou po drobných krůčcích. Pan 
Prášek jim říkal, jak to probíhá v Bratčicích, 
jak je to s hřištěm, s dresy a jejich praním, 
dopravou na zápasy. Zda si hráči kupují  
kopačky, chrániče atd. Pan Prášek v té době 
hrál již 12 let v Bratčicích, takže měl dost  
informací důležitých pro provoz klubu.

2. Nápadů přichází hodně, ale ne každý 
se podaří realizovat. Tak jsem druhou 
otázkou zjišťovala, co jim pomohlo vytr-
vat, nevzdat to.
Shodli se, že je motivovala vidina organizo-
vaného fotbalu. Nesedět jen v hospodě,  
ale něco i aktivně dělat. Zejména S. Solař  
a J. Semrád začali obcházet občany, kamará-
dy, říkali jim o nápadu založit spolek s cílem 
hrát fotbalovou soutěž. Na funkci předsedy 
„přemluvili“ Josefa Bělohlávka. Zprvu se mu 
do toho nechtělo, ale nakonec souhlasil.  
I on začal aktivně vyhledávat členy. Začalo 
se zapojovat čím dál více lidí. Někteří už ně-
kde hráli, tak pro ně představa hrát za Vlka-
neč byla lákavá a souhlasili se členstvím.  
I když nutno říct, že do funkcí výboru se ni-
kdo příliš nehrnul. Postupně se do všech 
prací zapojila téměř celá obec. Bylo potřeba 
udělat spoustu práce a lidé ochotně pomá-
hali, byli plni elánu. Z legrace padl názor, že 
díky fotbalu mohla spousta lidí chodit legál-
ně na pivo.

3. Bylo potřeba zařídit spoustu věcí. Zají-
malo mě, jak složité to tenkrát bylo.

Jak jsem psala výše, sehnat lidi problém  
nebyl. Co se týká úředního založení spolku, 
tak to nijak složité také nebylo. Hodně po-
máhal MNV v čele s paní B. Svitákovou. Pan 
Semrád (společně s panem Bělohlávkem - 
prvním předsedou TJ) jel tenkrát do Kutné 
Hory s žádostí. Vzpomíná si, že nějaký  
„nabubřelý“ úředník tenkrát pronesl, kam  
se hrneme, když za rok ho bude zakládat 
Zbýšov. Naštěstí se nenechali odradit. Za 
nejtěžší všichni tři považovali sehnat poze-
mek, kde by se mohlo hrát. O vzniku první-
ho hřiště se uvažovalo na pozemku za škol-
kou, kde se fotbal hrával, ale rozměry a dráty 
elektrického napětí nad hřištěm pro organi-
zovaný fotbal nebyly možné. Začalo kolem 
toho složité martýrium, např. vyjmutí z půd-
ního fondu, rekultivace pozemků na jiném 
místě v katastru Vlkanče jako náhrada  
za vyjmutou půdu, vykoupení pozemků od 
„údajných spoluvlastníků“ (později se zjisti-
lo, že to ani spoluvlastníci
nebyli), výroba branek, meliorace pozemku 
a instalace prvních „kabin-vagónu“. S. Solař 
považuje za stěžejní osobu při získávání  
pozemku pro hřiště pana E. Chámu st.

4. Se založením spolku byla spojena 
spousta starostí, ale určitě i radosti, která 
se přetavila do hezkých vzpomínek. Tak 
jsem se zeptala, která chvíle, pocit, vzpo-
mínka jim z této doby utkvěla v paměti 
nejvíce?
Všichni tři hovořili o té náladě, elánu. Pan 
Prášek řekl, že před všemi občany smeká, 
jak se zapojili, co všechno udělali. S. Solař 
zavzpomínal na jeden fotbalový zážitek.
„Do Zbýšova do kempu přijela Armaturka 
Myjava – divizní klub. Běhali ze Zbýšova  
do Vlkanče na hřiště. My jsme jim řekli, ať si 
s námi zahrajou. Tak se nastoupilo, já „ne-
kop“, Jarda Kratochvíl výrazně lepší, ale „ne-
kop“, Josef Formánek - kluci, co byli doma, 
hrálo se odpoledne ve všední den. A najed-
nou slyším jednoho ze soupeřů, jak říká, že 
nám jich dají patnáct a vy... se na nás. Bylo 
nás o jednoho míň, tak s námi hrál jejich 

člen výboru. Široko daleko nebyl lepší hráč 
za Vlkaneč než tenhle chlap. Dali nám pat-
náct a nechali nás být. Pak už si balón jen tak  
posílali. Takže můžu říct, že jsem si zahrál. 
Postál jsem na hřišti, když tam stál divizní 
celek.“
Tito tři muži stáli u počátku vzniku TJ, zmi-
ňovali však spoustu dalších lidí, bez kterých 
by to nešlo, a kteří právě v těch začátcích 
udělali velký kus práce. Spousta z nich  
už mezi námi bohužel není. Všichni si však  
zaslouží veliký dík.
A nyní, abych Vás neochudila, přináším pár 
informací z předchozího čtvrtletí.

Fotbal – podzimní část fotba-
lové sezóny
V podzimní části se nám vedlo dobře. Skon-
čili jsme na 4. místě (8 výher, 1 remíza, 4 pro-
hry) se ziskem 25 bodů. Nejlepším střelcem 
Vlkanče se stal Lukáš Bindr s 9 vstřelenými 
brankami, v celkové statistice byl šestý.  
Určitě nám hodně pomohl příchod nových 
hráčů, ale fotbal je týmová hra a každý  
je důležitý. Žádný hráč neodehraje zápas 
sám. Poděkování patří nejen těm hráčům, 
kteří tráví většinu času na hřišti, ale také 
těm, kteří jsou více na střídačce, ale připra-
veni kdykoliv nastoupit.

Výměna oken a dveří
Díky podpoře formou dotací Středočeského 
kraje a obce mohla být koncem roku reali-
zována výměna větší části oken a dveří  
na kabinách. Snad budeme moci kabiny  
i nadále obnovovat.

Výroční valná hromada
V pátek 7. ledna jsme se po dvou letech sešli 
na výroční valné hromadě. Hodnotili jsme 
rok minulý a plánovali aktivity na rok 2022. 
Uvidíme, co se podaří, ale určitě bychom 
rádi oslavili 40leté výročí od založení naší 
organizace. 

Bc. S. Solařová,  
Vlkaneč

Zakladatelé TJ vzpomínají
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Novoroční fotbálek
Tradiční záležitost našich fotbalistů. Vždy  
po oslavách spojených s příchodem nového 
roku se příznivci kopané, setkávají na fotba-
lovém hřišti 1. 1. 2022 ve 13.00 Hod., aby 
zahájili nový rok fotbalem. Jak na nový rok, 
tak po celý rok. Nadšenců bylo dost, jak mů-
žete vidět na fotografii. Kromě pohody při 
hře a hrnku teplého čaje, bylo potřeba při-
pravit i plán tréninků, který od ledna svědo-
mitě plní. Každý čtvrtek jezdí do sokolovny 
do G. Jeníkova. Zde je pro ně připraven kru-
hový trénink a další sportovní aktivity. V ne-
děli dopoledne je můžete vidět na výběhu  
v okolí Vlkanče. Pokud nastane lepší počasí, 
budou moci využívat nové víceúčelové hřiš-
tě. V únoru prověří svoji fyzičku na zimním 
soustředění na horách.

Saunování, cvičení žen
V zimních měsících probíhá saunování na místních kabinách. Cvičení žen a dívek je vždy ve čtvrtek od 18.00 Hod. v místním sále.

                                   M. Nováková

Novoroční fotbálek

SDH PŘIBYSLAVICE
Jen několik řádků o činnosti našeho spolku. 
Mikulášská nadílka proběhla 27. 11. 2021 při příležitosti rozsvícení 
stromu na návsi. Hasiči zajistili pro zúčastněné děti balíčky  
s překvapením.

Tento rok plánujeme rekonstrukci hasičské klubovny. O ostatních 
aktivitách vás budeme informovat rozhlasovým hlášením a na strán-
kách obce.
Přejeme všem úspěšný rok 2022 a pevné zdraví. 

V. Venclák, Přibyslavice

SDH KOZOHLODY
Hasičské babí léto
V sobotu 4. září jsme opět uspořádali soutěžní odpoledne pro hasi-
če našeho okrsku. Účelem této akce bylo nejen setkání hasičů  
okrsku, ale i prověření připravenosti jednotlivých sborů v různých 
činnostech. Soutěž se skládala ze dvou disciplín a oba dva časy  
se sčítaly. První disciplína byla vyloženě hasičská, a bylo to sání vody 
z přírodního zdroje. Druhá disciplína začínala přetažením traktoro-
vé pneumatiky na určitou vzdálenost, pak následovalo naložení 
materiálu, nasednutí na loďku a překonání rybníka mezi brankami 
na druhý břeh, tam se provedlo vyložení nákladu a návrat zpět. Sou-
těžního odpoledne se zúčastnilo 6 sborů našeho okrsku a hasiči  
a hasičky z Frydnavy. Po skončení soutěžních disciplín bylo prove-
deno vyhodnocení a první tři sbory dostaly poháry a věcné ceny  
a vítězná družstva získala navíc putovní poháry.

Ženy Muži

1. SDH Dobrovítov 1. SDH Šebestěnice

2. SDH Frydnava 2. SDH Frydnava

3. SDH Kozohlody 3. SDH Vlkaneč

Výlet na kolech
Podzimní projížďku na kolech jsme si naplánovali na sobotu 18. 9. 
2021. I přes chladné a větrné počasí toho dne se nás 8 nadšených 
cyklistů vydalo na trasu dlouhou asi 45 km. Vyjeli jsme směrem  
na Bratčice, pokračovali přes Podmoky, Golčův Jeníkov, Hostovlice  
a Žleby až do Vrdů. V krásně zrekonstruované restauraci kulturního 
domu ve Vrdech jsme si dali dobrý oběd a něco na zahřátí. Během 
oběda se nám vylepšilo počasí, občas vykouklo i sluníčko, a tak jsme 
se mohli dobře posilněni a spokojeni vydat na zpáteční cestu přes 
Filipov, Drobovice a Potěhy až domů. Projížďku jsme tradičně  
zakončili závěrečným hodnocením v Obecním domě.

Posvícenská taneční zábava
V sobotu 16. října jsme uspořádali tradiční posvícenskou taneční 
zábavu. Letos jsme opět připravili malou tombolu. Vylosované byly 
tři hodnotné ceny o půlnoční přestávce.
Vepřové hody: První listopadovou sobotu jsme opět připravili  
vepřové hody. Role řeznického mistra se i letos velmi dobře zhostil 
p. Jaroslav Červinka. Bylo zde možné ochutnat různé zabíjačkové 
pochoutky (ovar, jitrnice, tlačenku a zabíjačkovou polévku).

Výroční valná hromada
V pátek 19. listopadu se konala výroční valná hromada našeho sbo-
ru, na které byla zhodnocena činnost za uplynulé období a připra-
ven plán na příští rok. Bylo též některým členům předáno ocenění 
za věrnost a dlouholetou činnost v našem sboru. 

F. Klečák, Kozohlody

SDH Kozohlody
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Slavnostní rozsvícení vánočního stromu: V sobotu 26. listopadu  
členové našeho sboru opět postavili vánoční strom a zajistili jeho 
slavnostní rozsvícení. Začátek programu byl naplánován na 18. ho-
dinu a celý jej uváděl p. Jaroslav Červinka. Po přivítání přítomných 
předal slovo panu faráři Petru Tobkovi, který ve svém proslovu  
nastínil ten pravý smysl Vánoc a pozval přítomné na bohoslužby, 
které se uskuteční o vánočních svátcích. Dále pak vystoupily děti  
z Kozohlod, které přednesly básničky s vánoční tématikou. Hudební 
skupina zahrála několik známých koled a své umění v recitování 
opět předvedli i naši hasiči. Pro zahřátí se podávalo svařené víno  
a cukroví. Prostranství okolo stromu bylo plné lidí, kteří tak společ-
ně přišli zahájit adventní čas. Na závěr jsme si společně zazpívali 
píseň „Vánoce, Vánoce přicházejí“.

Předvánoční procházka
V sobotu 18. prosince jsme uspořádali předvánoční procházku.  
Trasa procházky tentokrát vedla po lesní cestě do Podmok a zpět  
po spodní cestě do Kozohlod, kde na nás v Obecním domě čekalo 
malé pohoštění. Procházky se zúčastnilo 18 turistů, počasí nám přálo 
a procházka se líbila.

Silvestrovské posezení
Poslední letošní akcí našeho sboru bylo tradiční rozloučení se starým 
rokem a přivítání roku nového. 
Členové SDH Kozohlody přejí všem občanům hodně štěstí, zdraví  
a spokojenosti v roce 2022.

SDH Kozohlody, stavění stromku

SDH VLKANEČ
V sobotu 11. 12. se uskutečnila výroční členská schůze, kde jsme  
se sešli po dlouhé době. V loňském roce nebylo možné schůzi usku-
tečnit vzhledem k proticovidovým opatřením.
V odpoledních hodinách dostali prostor k setkání naši nejmladší 
členové a pod dohledem svých vedoucích, zakončili a zhodnotili 
uplynulý rok. Pro děti byly připraveny různé dovednostní soutěže  
a bylo připraveno občerstvení.
Od 18. hodin pak začala schůze pro odrostlejší členy sboru. Uplynu-
lý rok 2021 byl pro náš sbor, co kulturních akcí se týká slabší. Nebylo 
možné uspořádat ani okrskovou soutěž v požárním útoku, ani  
poznávací zájezd za krásami naší vlasti. Důvodem bylo nařízení vlá-
dy o proticovidových opatřeních. Jedinou akcí, která se uskutečnila 
v naší režii, byla pouťová zábava v létě na hrišti. Kladně byla hodno-
cena pomoc obecnímu úřadu, za velký počet odpracovaných bri-
gádnických hodin v lese.
Plán na letošní rok je sestaven s otazníky. Kdo ví, co nás ještě v sou-
vislosti s covidem čeká. Rádi bychom v tomto roce vyrazili na nějaký 
výlet. Bude-li pořádaná okrskem soutěž v požárním útoku, naše 
SDH se jako každým rokem ujme pořádání této akce. Již v tomto 
období začínáme s pomocí obecnímu úřadu v lese, jak na pálení 
roští, tak na stavění oplocenek.
V tomto roce oslaví SDH Vlkaneč 130 let od založení. Bude proto 
třeba většinu volného času věnovat přípravám na oslavy, které pro-

běhnou během léta, termín bude ještě upřesněn, s ohledem na po-
řádání akcí ostatních organizací a akcích v okolních obcích. V plánu 
máme opravu hasičárny, hlavně fasády a střechy.
Po přednesení finanční zprávy následovala živá diskuse a potom 
volná zábava s občerstvením, která se protáhla jako vždy do pozd-
ních hodin.
Závěrem bych rád poděkoval zastupitelům obce Vlkaneč, za finanč-
ní podporu všem organizacím v rámci obce, bez které by se nám  
v této době těžko přežívalo. Všem členům a příznivcům hasičstva 
do nového roku hodně zdraví a optimismu. 

O. Novák, Vlkaneč

SDH Vlkaneč Brigáda v lese

MS DIANA VLKANEČ
Podzimní hony
Tak jako každý rok pořádá myslivecký spolek v měsících listopadu a 
prosinci společné hony na drobnou a škodnou zvěř. Na honech bylo 
uloveno několik divokých kachen, bažantů a zajíců. Škodnou zvěř 
se nepodařilo ulovit žádnou. Ta se spíše daří lovit při nočních čeká-
ních na posedech. Mezi škodnou zvěř patří především lišky a divoká 
prasata, o kterých bych vám něco napsal.
Občas v rádiu nebo televizi zaslechnete něco o africkém moru pra-
sat (AMP).

Co to je AMP?
AMP je nakažlivé virové onemocnění domácích i divokých prasat. 
Virus je velice odolný a zůstává infekční řadu měsíců ve zmrazeném 
i sušeném mase z nakažených zvířat. Nemoc není přenosná na člo-
věka a jiné druhy zvířat.

Rizika AMP jeho šíření:
- nelegální dovoz produktů z prasat ze zemí s výskytem AMP
- šíření infekce při kontaktu s uhynulým divokým prasetem
- krmení divokých prasat
- odhazování potravin v přírodě

Metody boje s AMP:
- omezit dovoz potravin a trofejí ze zemí s výskytem AMP
- zbytky potravin neodhazovat v přírodě
- vyhnout se oblastem s výskytem AMP
- případný nález uhynulého divočáka ohlásit myslivci, obci nebo KVS
Tato nemoc se v naší oblasti nevyskytuje, je to spíše záležitost  
v oblasti severních Čech při hranici s Polskem a Německem.

V. Burian, Vlkaneč
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DOTAZY NA STAROSTU
1. Bude obec pokračovat v rekonstrukci chodníků?
Prioritou bude dokončení oprav chodníku z návsi k poště a části chodníku ke školce. Bohužel bez souhlasu vlastníků, neboť probíhá dědické  
řízení, nemůže být dokončen projekt a s tím spojená vyjádření dotčených orgánů a vydání stavebního povolení.,

2. Jak pokračuje snaha o výstavbu tělocvičny ve Vlkanči?
V této záležitosti byla oslovena projektová kancelář v Kostelci nad Černými lesy, která zpracovala studii. Ta byla po podaných připomínkách  
zastupitelů částečně přepracována. V současné době se projednává uzavření smlouvy o vypracování projektu ke stavebnímu povolení.

3. Jakou formu brigád bude obec potřebovat od místních spolků a obyvatel našich obcí?
Jako každý rok, tak i letos potřebuje obec pomoc při úklidu potěžebních zbytků v místech, kam se nedostala fréza na drcení. Po těžbě kůrovcem 
poškozených dřevin je v obecních lesích velké množství materiálu k úklidu před následnou výsadbou. Tímto bych chtěl požádat spolky o účast  
na úklidu lesů po těžbě a při výstavbě oplocenek.

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ VLKANEČ
Koutek chovatele
Den se již více jak o hodinu prodloužil a slunce nastoupilo svou 
pouť od obratníku kozoroha k rovníku, za měsíc uvítáme jarní  
rovnodennost. Příroda pod příkrovem sněhu odpočívá. Myslivci  
přikrmují lesní zvěř, která je z části odkázána na lidskou pomoc, ani 
my bychom neměli zapomínat na zpěvné ptactvo, které se v tomto 
období stahuje k lidským obydlím v očekávání naší pomoci.

Našim domácím zvířátkům věnujeme větší péči a snažíme se jim 
toto nepříznivé období alespoň trochu ulehčit.

Králíkům podáváme vodu raději 2x denně, vždy vlažnou a trochu 
osolenou. Podáváme raději v menším množství (co v krátkou dobu 
vypijí), čímž zabráníme zbytečnému zamrzání napáječek. Dostatek 
kvalitního sena je samozřejmostí. Nikdy nekrmit systémem, že ráno 
dáme vše, jak seno, vodu, granule, obilniny či tvrdé pečivo a chléb. 
Protože králík nejdříve zkonzumuje to, co mu nejvíce chutná - to 
jsou obilniny a začne mu ve střevech chybět olejová vláknina  
ze sena, což způsobí poruchy v trávení a případné nadmutí. Proto 
předkládáme vždy ráno vodu a seno, později mrkev, kousek jablka 
a nakonec vodu a granule či obilniny. Koncem února můžeme  
kolem poledne při teplejším počasí zkusit zapustit starší samice. 
Vždy se přesvědčíme, je-li samice připravena k páření. Koncem 
března již nehrozí tak velké mrazy a odchov by se mohl zdařit.

Slepice s prodlužujícím dnem postupně vylepšují svou snůšku, pak-
liže byly na zimu náležitě připraveny, tak nám to pomalu začínají 

vracet. Do míchanice přidáváme olejni- ny a kukuřici, 
nezapomínáme na minerály a vita- míny.

Holubi cítí předzvěst jara a první páry začínají stavět 
hnízda a nasedat. Jejich aktivita bývá riskantní, ale od-
straňování snášených vajec nic neřeší. Z k u š e n é 
páry své potomstvo zahřívají tak dlouho, 
než se dostatečně opeří.

Včely jsou v hlubokém útlumu, vyhovují jim spíše nižší a stálé teplo-
ty bez velkých výkyvů. V únoru je vhodné delší oteplení nad 10 °C, 
což má příznivý vliv na jejich prolet, vyprázdnění výkalového váčku 
a přemístění se na zásoby.

Do 15. ledna musíme odebrat směsný vzorek měru pro laboratorní 
vyšetření. Pakliže máme úly zadem přístupné, vidíme orosená 
okénka, což znamená, že včelstvo je v pořádku a matka již začala 
plodovat. Snažíme se včelstva v tomto období zbytečně nerušit  
a s první jarní prohlídkou zbytečně nespěchat. Staré včelařské pří-
sloví praví: „Včelám dej na zimu kabát a v březnu jim dej kožich“. 
Koncem března se často vyskytují teplejší a slunečnější dny. Na kry-
tých a slunných místech se začnou objevovat první kvítky sněže-
nek, tavolníků a sasanek, uslyšíme první zpěv ptáků, příroda se ne-
zadržitelně začne probouzet, den se rychle prodlužuje a oslavíme 
svátky jara – Velikonoce.

Josef Rejnek, Vlkaneč

DRAPÁCI VLKANEČ

Zdravím po roce příznivce jedné stopy,  
zejména krosaře.

Dne 11. 9. 2021 se nám podařilo uspořádat 
„1. vlkanečský dětský cyklokros“. Přípravy  
na tuto akci probíhaly už měsíc dopředu  
a největším otazníkem do poslední chvíle 
bylo počasí. Nakonec vyšlo parádně a mohli 
jsme jít závodit. Systém závodu byl na dvě 
rozjížďky. O celkovém umístění z obou jízd 
rozhodovaly body, v případě rovnosti bodů 
rozhodoval zajetý čas.

Závodníci byli rozděleni do kategorií
Odrážedla 5 jezdců

Kola 5–8 let 7 jezdců
Kola 9–13 let 2 jezdci

Kola 14–18 let 0 jezdců
Kola muži 18+ 10 jezdců
Kola ženy 18+  8 jezdkyň

Účastnice cyklokrosu
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Bohužel na poslední chvíli se nám odhlásilo 
cca 14 dětí, protože v danou dobu řádila  
po školách viróza. Ale i tak jsme si závody 
všichni perfektně užili, jak závodníci, tak  
i diváci. Občerstvení bylo zajištěno, parkovi-
ště pro diváky také. Jezdci měli připravené 
depo. Zkrátka to byl hezký den na trati,  
který si všichni zúčastnění užili. V dětských 
kategoriích byly oceněné všechny děti.  
V kategoriích 18+ vždy první tři.

Výsledky
ODRÁŽEDLA

1 Matěj Výborný
2 Kryštůfek Javůrek
3 Radim Cempírek
4 Ondra Mládek
5 Míša Mládek

KOLA 5 – 8 
1 Pepa Ložek
2 Láďa Ložek
3 Niki Vančurová
4 Verča Nováková
5 Míra Mládek
6 Míša Cempírek
7 Viki Vančurová

KOLA 9 – 13 
1 Pája Holub
2 Emička Radovnická

KOLA MUŽI 18+
1 Jan Spěvák
2 Martin Výborný
3 Jiří Pavlík

KOLA ŽENY 18+
1 Kateřina Výborná
2 Ivana Javůrková
3 Klára Drbohlavová

V letošním roce se budeme snažit opět za-
čátkem měsíce září uspořádat další ročník 
dětského cyklokrosu. Zároveň bych chtěl 
poděkovat Vám všem, kteří jste mi s touto 
akcí pomohli. Bylo Vás mnoho. Stejně tak 
děkuji všem sponzorům. Fotky z cyklokrosu 
najdete na webových stránkách obce Vlka-
neč.

Josef Hájek ml., 
Vlkaneč

Nejmladší závodníci

Z historie obce
Přibyslavice
Dominantou obce Přibyslavice je bezesporu 
kostel. Jedná se o stavbu s podélnou lodí, 
odsazeným pravoúhlým presbytářem a věží, 
přistavenou v ose před západním průčelím 
lodi. Stavba je zajímavá mimořádnou šířkou 
středověkého zdiva.

Kostel byl vystavěn v roce 1350 drobovický-
mi křížovníky (Řádem německých rytířů), 
kteří vlastnili Přibyslavice od roku 1242  
na základě dekretu krále Václava prvního, 
jako dar od Jana Zdislava z Bratčic“za jejich 
zásluhy v nebi“. U kostela byla fara v domku 
č. p. 38 (v současnosti je jiné číslování 
domů). Domek později vyhořel a fara již  
nebyla obnovena.

Podle záznamů v obecní kronice byly v kos-
tele obrazy sv. Václava a slovanských věro-
zvěstů Cyrila a Metoděje. Při rekonstrukcích 
kostela byly obrazy pravděpodobně pře-
místěny jinam, protože hlavní oltář má mís-
to obrazu sv. Václava krásně řezaný kříž  
s anděly a dále jsou zde dva postranní oltá-
ře, Panny Marie a sv. Jana Nepomuckého.  
Ve zvonici byly dva zvony. Jeden z roku 

1659 s nápisem „ KU CTI A CHWALE SW. WA-
CZSLAWA OBEC PRZIBISLAVICZKA UDIELATI 
DALA A.D. 1659“, druhý zvon byl pořízen  
v roce 1836 a měl nápis MARIA BITTE FÜR 
UNS. Tento zvon byl v roce 1916 za světové 
války rekvírován.

Kostel je obklopen po starém způsobu hřbi-
tovem, na kterém je starobylá barokní már-
nice.

Přibyslavický kostel, jako kostel sv. Václava 
se poprvé zmiňuje v registru papežských 
desátků z roku 1352, jako kostel farní (filiál-
ní). První farář se jmenoval VACSLAV, po 
něm byl ustanoven farářem jakýsi BEDŘICH. 
V husitské době byli na fary dosazováni hu-
sitští kněží. Z této doby ale nebyly dohledá-
ny žádné záznamy, pouze je známo, že nad 
oltář byly umisťovány žluté kalichy. V koste-
le sv. Václava v Přibyslavicích byl žlutý kalich 
umístěn na klenutí nad hlavním oltářem.

V roce 2016 a 2019 prošel kostel rozsáhlou 
úpravou. Byla provedena celková oprava 
střechy a fasády. Na těchto opravách má 
velkou zásluhu Spolek přátel kostela sv. Vác-
lava v Přibyslavicích. Nebylo by ale možné  
je realizovat bez finanční podpory farní 
Diecéze Hradec Králové, ministerstva země-
dělství, ministerstva kultury, Obecního úřa-

du Vlkaneč, který navíc poskytl dřevo  
na opravu střechy a v neposlední řadě  
finančních příspěvků od občanů. Všem těm-
to jmenovaným patří veliké poděkování  
a tak je kostel nejenom dominantou, ale zá-
roveň i ozdobou obce.

Josef Hazuka, 
Přibyslavice

Kostel v Přibyslavicích
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KULTURA V OBCÍCH
S novým rokem jsou očekávány nové nadě-
je. Dětí očekávají sněhovou nadílku a dosta-
tečný mráz, aby ve svém volném čase  
vyzkoušely brusle na zamrzlých rybnícících. 
My dospělí očekáváme návrat k běžnému 
životnímu stylu, konec nejistot a omezování. 
Minulé čtvrtletí se díky vládním nařízením 
většina adventních kulturních akcí musela 
zrušit. Není jednoduché se orientovat v čas-
to se měnících opatření. Je důležité, aby  
si všichni obyvatelé hlídali sami, co je v daný 
čas povoleno.
V listopadu jsme spoluobčanům nabídli  
divadelní představení v podání kutnohor-
ského Divadélka Kůzle. Zájem o tuto kultur-

ní akci byl velký i v této nepříznivé době. 
Divadýlko pro potěšení všech diváků sehrá-
lo pohádku „ O zatoulaném psaníčku“. Sym-
patičtí ochotníci slíbili návštěvu i v příštím 
roce.
Bohužel vánoční koncerty, které měly pro-
běhnout v různých termínech ve všech 
třech obcích a na které jsme se tolik těšili, 
byly zrušeny. 
Advent na nás dýchl pouze prostřednictvím 
slavnostních rozsvícení vánočních stromků. 
V každé obci si tuto chvilku občané užili při 
poslechu a zpěvu vánočních koled nebo při 
sledování vystoupení dětí, které přednášely 
tématické básničky. Díky dětem se vánoční 

období stává obdobím tajemnějším a ra-
dostnějsím. 
24. 12. 2021 bylo v přibyslavickém kostele 
poskytnuto „Betlémské světlo.“ O jeho zajiš-
tění se postarala paní doktorka Dobromila 
Lebedová. Touto tradicí se zabývá již několik 
let. Je to jedna z mála věcí, která je nám  
v této době dopřána. Vánoce jsou svátky 
křesťanské a tak by jedna z našich cest bě-
hem Vánoc měla vést do kostela. Třeba jen 
nasát vánoční atmosféru, třeba přispět 
drobným finančním darem na údržbu těch-
to honosných historických staveb. 

Vážení čtenáři,
Poděkování patří všem dopisovatelům za odvahu a zajímavé příspěvky. Chceme, aby čtení Zpravodaje bylo pro naše čtenáře zajímavé a pří-
nosné. Vydáváním Zpravodaje se zabývám čtvrtým rokem. Pro mne je vždy obahohacující, dozvědět se něco z historie blízkého okolí. Vítány 
jsou i další podněty a nápady. Příspěvky můžete přeposílat na adresu ou@vlkanec.cz (s poznámkou Zpravodaj). Přeji všem spoluobčanům 
pevné zdraví snad i lepší časy v roce 2022 a možnost vzájemného setkávání se při kulturních programech pořádaných v našich obcích.

Martina Nováková,
Vlkaneč

12. 3. 2022 Sportovní ples, pořádá TJ sokol Vlkaneč 

30. 4. 2022 Pálení čarodějnic, na místním hřišti, Tj Sokol Vlkaneč

29. 4. 2022 Slet čarodějnic u ZŠ

30. 4. 2022 Pálení čarodějnic v Kozohlodech, SDH Kozohlody

26. 6. 2022 Školní akademie ZŠ

24.6-25. 6. 2022 Letní kino, pořádá TJ Sokol Vlkaneč, termín bude upřesněn

11. 6. 2022 Poutní koncert, Přibyslavice, pořádá Spolek přátel kostela

23. 7. 2022 Oslavy výročí Tj Sokol Vlkaneč
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